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Dame i gospodo, 

Dobro došli u Sarajevo i Bosnu i Hercegovinu 

Pripala mi je velika čast i zadovoljstvo što vas  mogu pozdraviti i što sam dobio prigodu 

otvoriti  i predsjedati prvom sesijom 85. Rose-Roth seminara. 

Pozdravljam sve nazočne, ponajprije cijenjene goste predstavnike izaslanstva 

Parlamentarne skupštine NATO-a, 

posebno pozdravljam Julio Miranda Calha, potpredsjednika NATO Parlamentarne 

skupštine, 

također, pozdravljam sva izaslanstva, predstavnike zakonodavne i izvršne vlasti Bosne i 

Hercegovine 

gospodina Milorada Živkovića, predsjedatelja Zastupničkog doma PS BiH, 

gospodina Vjekoslava Bevandu, predsjedatelja Vijeća ministara BiH, 

predsjednicu Vlade Republike Srpske Željku Cvijanović, 

gospodina Ranka Krivokapića, predsjednika Skupštine Crne Gore 

ostale paneliste ove prve sesije: 

ambasadora Švicarske konfederacije Andre Schallera, 

lorda Ashdown-a, predsjednika  Chathsam House, te sve druge cijenjene sudionika 

Rose-Rothe seminara 



Isto tako, pozdravljam vrijedni tim Međunarodnog tajništva NATO PS i Zajedničke 

službe PS BiH kao i predstavnike međunarodnih organizacija, generale i ostale časnike, 

predstavnike nevladinog sektora i medija. 

Posebno  zahvaljujem Vladi Švicarske konfederacije, NATO Stožeru u BiH na podršci u 

organiziranju ovoga Rose Roth seminara. 

Ovo je treći put da se Rose Roth seminar održava u Sarajevu, prvi je održan 2004., a 

drugi  2009. Godine. Tada smo  o političkoj situaciji, demokratskim dosezima,  stanju 

ekonomije, euro-atlantskim integracijama govorili, čini mi se, s dosta optimizma i 

rezultatima koji su BiH svrstavali u zemlje koje sporo, ali uspješno idu naprijed. 

U razdoblju od 2004. do 2009. godine usvojili smo vrlo značajan set zakona za sektor 

obrane i sigurnosti u BiH za koji smo vjerovali da predstavljaju veliki korak naprijed. 

Međutim, što bismo danas mogli kazati o poziciji B i H u procesu euroatlantskih 

integracija? 

Opća je ocjena da smo zastali na svom putu prema ovim integracijama a ja bih se 

usudio reći i da smo blokirani, međutim ne ni od koga izvana već sistemskom i 

institucionalnom insuficijencijom „daytonske“ Bosne i Hercegovine što se pokazuje kao 

nemogućnost realizacije ciljeva koje smo usvojili i obveza koje smo prihvatili. 

To se negativno odražava kako na socijalno ekonomske prilike tako i na cjelokupnu 

sigurnost i stabilnost Države. Upravo ovih dana i mjeseci svjedočimo eskalaciji 

društveno-političke krize što brine sve nas u B i H, naše susjede u regiji ali i naše 

prijatelje i jamce „Daytonskog mirovnog sporazuma“. 

Rekoh svjedočimo eskalaciji krize jer, po mom osobnom uvjerenju, kriza je u Bosni i 

Hercegovini permanentno stanje od Daytona do danas jer evo već 18 godina, usprkos 

ogromnoj asistenciji izvana, političkoj, financijskoj i tehničkoj Bosna i Hercegovina nije 

profunkcionirala kao samoodrživ sustav. 

Želio bih da u okviru sesija ovog seminara govorimo o problemima otvoreno jer prvi 

korak za rješenje problema je njegova ispravna definicija.  



Uvjeren sam da je funkcionalna i stabilna Bosna i Hercegovina članica NATO i EU, 

interes ne samo njenih građana i naroda već i uvjet regionalne i šire stabilnosti u Europi. 

Vjerujem da i dalje  u B i H postoji uvjerenje kod svih relevantnih političkih aktera da su 

euroatlantske integracije najbolja opcija za Bosnu i Hercegovinu na planu njenog 

međunarodnog povezivanja, svjesni također da postoje različita stajališta kod 

predstavnika konstitutivnih naroda o modalitetu i dinamici, posebice kad je riječ o 

NATO. 

Ono što nas ipak u tome ograničava, po mome uvjerenju,  jest nekoherentan ustavni i 

politički sustav i nedostatak institucionalnoga kapaciteta što za posljedicu ima 

nepovjerenje u horizontalnoj ravni između predstavnika konstitutivnih naroda kao i 

nepovjerenje po vertikalnoj ravni prema institucijama. Rezultat je  zastoj u reformama i 

integracijama, ekonomska i socijalna kriza. 

Izlaz je, unijeti novi poticaj i novu energiju na realizaciji preuzetih obveza tj. kada je riječ 

o NATO, riješiti pitanje „nepokretne vojne imovine“ i aktivirati MAP. 

Usporedo je nužno pristupiti korjenitoj ustavnoj reformi koja će izjednačiti prava njenih 

konstitutivnih naroda i svih građana,  kreirati povjerenje u državu i njene institucije, 

kreirati samoodrživ i funkcionalan sustav i Bosnu i Hercegovinu učiniti respektabilnim 

partnerom kako u regiji tako i u euroatlantskom klubu. 

Očekujem da ćemo imati na tom putu potporu naših prijatelja i partnera iz EU i NATO a 

da će naši prijatelji i partneri izvan ovih integracija shvatiti da su euroatlantske 

integracije na korist Bosni i Hercegovini a da ne štete nikome. 

Svaka država ima svoje specifičnosti. Volio bih da  te specifičnosti BiH naši partneri 

respektiraju. 

Ne mislim da se snižavaju standardi za BiH, već pretpostavljam jedan prilagođen 

pristup, koji će, relaksirati situaciju i brže voditi do cilja. 

Zahvaljujem još jednom na vašoj nazočnosti i doprinosu koji ćete dati našem seminaru i 

želim vam ugodan boravak u našoj zemlji. 

Sada pozivam Milorada Živkovića, predsjedatelja Zastupničkog doma da nam se obrati. 


